
 

 

 
 
 
 
Nr. 21/2021 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 27 mai 2021, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, lipsind: Kondor Ágota, 
Sipos Dóra-Viola. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul 
Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 632/2021. Ședința se desfășoară în sala de ședință a 
consiliului local. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba, Vargha Fruzsina 
viceprimarii Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Salut pe toată lumea la 
ședința ordinară de azi. Vă rog să porniți aparatele de vot. Înainte de a trece la dezbaterea, 
votarea proiectelor de hotărâri, trebuie să aprobăm procesele-verbale ale ședințelor 
anterioare. O să vă spun pe rând și vom vota separat. Prima dată trebuie să aprobăm 
procesul-verbal al ședinței extraordinare din 12 februarie. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Acum să aprobăm procesul-verbal al ședinței ordinare din 25 februarie. Vă rog să 
votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Urmează procesul-verbal al ședinței extraordinare din 12 martie. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm acum procesul-verbal al ședinței ordinare din 31 martie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm procesul-verbal al ședinței extraordinare din 8 aprilie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm acum procesul-verbal al ședinței extraordinare din 19 aprilie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm procesul-verbal al ședinței ordinare din 29 aprilie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Trecem la Ordinea de zi. Vă întreb dacă are cineva de adăugat ceva pe Ordinea de 
zi?” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Da, mulțumesc frumos. Aș 
dori să propun pe Ordinea de zi un punct D2 și un punct D4. Mulțumesc frumos. 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Mai dorește cineva să 
adauge ceva?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Da, și eu aș dori să propun 
5 puncte pe Ordinea de zi, la diverse. Punctul D1 se referă la aprobarea modificării 
Contractului de comodat nr. 16500/2020 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și 
Muzeul Național Secuiesc. Punctul D3: se referă la aprobarea încheierii unui Acord de 



 

 

Parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez în 
România Filiala Sfântu Gheorghe și Asociaţia Caritas – Asistenţă Socială, filiala 
organizaţiei Caritas Alba Iulia în vederea asigurării sustenabilității și funcționării continue 
a serviciilor sociale oferite în cadrul proiectului PROSPERA SEPSI – Servicii integrate 
pentru reducerea numărului de persoane aflate în risc de sărăcie pe raza teritorială a 
Municipiului Sfântu Gheorghe pe o perioadă de 3 ani după finalizarea sprijinului financiar 
al proiectului. Punctul D5: încheierea unui contract de asociere între Municipiul Sfântu 
Gheorghe și Camera de Comerț și Industrie a Județului Covasna în vederea înființării unui 
incubator de afaceri în domeniul industriilor creative în Municipiul Sfintu Gheorghe. 
Punctul D6 se referă la finanțarea nerambursabilă din fonduri publice a proiectelor sportive  
din bugetul Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2021. Respectiv un punct D7 se referă 
la modificarea și completarea HCL nr. 158/2021 privind aprobarea solicitării transmiterii 
unor imobile din domeniul public al Statului şi din administrarea Ministerului Tineretului 
și Sportului prin Direcția Județeana pentru Sport și Tineret Covasna, în domeniul public al 
Municipiului Sfântu Gheorghe şi în administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Mulțumim. Acum să votăm 
pe rând propunerile făcute. Să votăm despre luarea pe Ordinea de zi a punctului D1. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm luarea punctului D2 pe Ordinea de zi, la diverse.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm luarea punctului D3 pe Ordinea de zi. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm luarea punctului D4 pe Ordinea de zi. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm luarea punctului D5 pe Ordinea de zi. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu participă la vot (Debreczeni László). 
 „Să votăm luarea punctului D6 pe Ordinea de zi. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm luarea punctului D7 pe Ordinea de zi. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Dorește cineva să ia cuvântul la diverse, sau să adauge ceva? Dacă nu, să votăm 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: – potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot 
lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Aș vrea să intervin. Nu 
votez la punctul D6. Nu votez și nu iau parte la discuții.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Mulțumesc.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m): „Aș dori să semnalizez faptul 
că nu voi vota la punctul D5, care se referă la un contract de asociere între Municipiul 
Sfântu Gheorghe și Camera de Comerț și Industrie a Județului Covasna, datorită faptului că 
sunt vicepreședintele Camerei de Comerț și Industrie a Județului Covasna. Mulțumesc.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 31.03.2021. Prezintă: Toth-



 

 

Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Până la data de 31 martie 
în bugetul local a fost încasată suma de 42.477.828 lei, și au fost efectuate cheltuieli în 
sumă de 28.592.457 lei. Nu aș prezenta detaliat pentru că aceste sume se regăsesc defalcate 
în capitolele anexe la hotărâre.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Mulțumesc. Dacă sunt 
întrebări, intervenții în legătură cu proiectul de hotărâre? Aș menționa faptul că comisia 
economică și juridică a avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt intervenții, 
vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 165/2021. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume 
de bani în favoarea Parohiei Unitariene Sfântu Gheorghe pe anul 2021. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din bugetul alocat 
bisericilor creștine am dori să alocăm o sumă de 110.000 de lei pentru continuarea 
lucrărilor de construire începute în 2018. Au solicitat sprijin pentru mansardarea clădirii 
aflată pe str. Kós Károly nr. 2.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Comisia economică, 
juridică și socială a avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Dacă sunt intervenții, 
întrebări în legătură cu proiectul de hotărâre nr. 2? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 166/2021. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume 
de bani în favoarea Parohiei Reformate III Sfântu Gheorghe pe anul 2021. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru Parohia Reformată 
III propunem votarea alocării sumei de 147.500 lei, pe care ar cheltui pe construirea 
parohiei de pe str. Pescarilor nr. 12.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Acest proiect de hotărâre a 
fost avizat favorabil de comisia economică, juridică și socială. Sunt intervenții, întrebări? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 167/2021. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume 
de bani în favoarea Parohiei Romano-Catolice V. din Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem aprobarea 
alocării sumei de 320.000 lei pentru Parohia Romano Catolică V, în vederea realizării 
lucrărilor de construcții la locuința parohială, protopopiat, arhivă, sală de cateheză.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „A fost avizat favorabil de 
comisia economică, juridică și socială. Sunt intervenții? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 168/2021. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
suplimentării cotizaţiei municipiului Sfântu Gheorghe la Asociaţia “Clubul Sportiv SEPSI-
SIC” pe semestrul I al anului 2021. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am aprobat cotizația 
anuală în suma de 400.000 lei pentru Clubul Sportiv SEPSI-SIC. Prin hotărârea adunării 
generale au solicitat mărirea acesteia cu suma de 50.000 de lei din care ar dori să inițieze o 
strategie sportivă de scurtă, medie și lungă durată, pe lângă celelate cheltuieli 
administrative.” 



 

 

 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Acest proiect de hotărâre a 
fost avizat favorabil de comisia economică, juridică și tineret. Sunt intervenții? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 169/2021. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea acceptării 
ofertei de donaţie a unui teren înscris în CF nr. 41883 Sfântu Gheorghe, în suprafață de 
1825 mp. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Proprietarii doresc să ofere 
un teren de 1825 mp în proprietatea publică a municipiului, respectiv în uz public, pentru 
motivul ca acolo să fie realizat un drum.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Acest proiect de hotărâre a 
fost avizat favorabil de comisia economică, urbanism și juridică. Sunt intervenții, întrebări? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 170/2021. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de folosinţă gratuită în favoarea Asociației Foștilor Deținuți Politici, 
Filiala Covasna asupra unor spații din imobilul situat în str. Martinovics Ignác nr. 2. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită faptului că 
Asociația Foștilor Deținuți Politici a fost recunoscută ca asociație de utilitate publică prin 
hotărâre de guvern, de aceea este justificată darea în folosință gratuită a spațiilor folosite ca 
birou și muzeu din imobilul situat în str. Martinovics Ignác nr. 2.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 171/2021. 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de folosinţă gratuită în favoarea Inspectoratului pentru Situații de 
Urgență ”Mihai Viteazul” al Județului Covasna asupra unei autospeciale pentru stingere cu 
apă și spumă de capacitate mărită. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este în beneficiul orașului 
faptul că Inspectoratul pentru Situații de Urgență are un sediu și față de alte orașe mai mici, 
unde nu au o formațiune profesionistă, care poate intervenii cu mașini speciale. Sigur că au 
probleme legate de finanțarea instituției, ca la orice altă instituție a statului, nu sunt de 
ajuns banii niciodată, de aceea orașul a decis să ajute Inspectoratul pentru Situații de 
Urgență, și a cumpărat o autospecială pentru stingerea incendiilor în valoare de 801.941 
lei, pe care dorim să o dăm în folosință gratuită instituției.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Mulțumesc. Proiectul de 
hotărâre a fost avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 172/2021. 
 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de administrare asupra unor locuri de parcare publice situate în P-ţa 
„Mihai Viteazul”, în favoarea Instituţiei Prefectului Judeţul Covasna. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Dorim să transmitem 
dreptului de administrare pe o perioadă de 10 ani a locurilor de parcare publică în favoarea 
Instituţiei Prefectului Judeţul Covasna.” 



 

 

 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Mulțumim. A fost avizat 
favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă rog să 
votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 173/2021. 
 PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de administrare asupra unor locuri de parcare publice situate în P-ţa 
„Mihai Viteazul”, în favoarea Consiliului Judeţean Covasna. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de aceleași 
locuri de parcare. Din totalul de 20 au mai rămas 14 pe care dorim să le dăm în folosință 
gratuită Consiliului Judeţean Covasna.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 174/2021. 
 PUNCTUL XI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de 
prioritate în vederea atribuirii în baza Legii nr. 15/2003, republicată, a terenurilor 
disponibile aflate în domeniul privat al municipiului Sfântu Gheorghe, situate în str. 
Borvíz. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba de cereri din cadrul programului ”Hai acasă”. Au fost analizate două dosare în 
ultima perioadă, ambele pozitive, deci vor fi mai mult cu două familii tinere în Sfântu 
Gheorghe. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „A fost avizat favorabil de 
comisia economică, urbanistică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă rog să 
votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 175/2021. 
 PUNCTUL XII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii unui contract de concesiune asupra unei suprafeţe destinate extinderii 
contrucţiei pe terenul alăturat. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „ENDOCORDIS SRL a 
solicitat prelungirea acestui contract. Propunem prelungirea pe cinci ani, până la data de 30 
aprilie 2026. Este vorba de o suprafață aflată pe str. Stadionului nr. 9, bl. 5, sc B, ap. 4 și 
folosită ca intrare în cabinetul medical.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, urbanistică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 176/2021. 
 PUNCTUL XIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea situației 
financiare anuale pe anul 2020 al SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSIIPAR SRL în anul 
2020 a realizat veniturile totale în sumă de 840.110 lei, cheltuielile totale în sumă de 
697.423 lei, respectiv rezultatul financiar net: 142.687de lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 177/2021. 



 

 

 PUNCTUL XIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea situației 
financiare anuale pe anul 2020 al SEPSI REKREATÍV SA Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSI REKREATÍV S.A 
în anul 2020 a realiza în sumă de 5.421.649 lei, cheltuieli în sumă de 5.201.716 lei și net 
realizat 219.933 lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 178/2021. 
 PUNCTUL XV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea situației 
financiare anuale pe anul 2020 al SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL a 
realizat un venit de 1.637.008 lei, cheltuieli de 2.353.128 lei, iar contul financiar arată o 
pierdere în sumă de 716.120 lei. Sper că și la această firmă, ca și la cele două firme 
anterioare, să învingem această ”boală juvenilă” și cu modificări de finanțare pe de o parte 
și cu organizare pe de altă parte să putem să facem profitabilă și această firmă.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 179/2021. 
 PUNCTUL XVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri și cheltuieli al SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL Sfântu Gheorghe, pe anul 
2021. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pe anul SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ 
SRL are în plan realizarea unui venit de 2.500 mii lei, cheltuieli 2.488 mii lei și un rezultat 
brut de 12 mii lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, vă 
rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 180/2021. 
 PUNCTUL XVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind împuternicirea 
temporară a consilierului local Debreczeni László pentru reprezentarea municipiului Sfântu 
Gheorghe în Adunarea Generală a Asociaților SEPSIIPAR SRL. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „S-a eliberat un loc în 
adunarea generală a asociaților datorită faptul că Ambrus Zsombor a demisionat. Sperăm, 
ca la o ședință următoare putem să propunem pe cineva, dar până atunci îl mandatăm pe dl. 
Debreczeni László să reprezinte municipiul în adunarea susmenționată.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Bine. Proiectul de hotărâre 
a fost avizat favorabil de comisia economică și juridică. Vom vota cu vot secret și rog pe 
toată lumea să votați în cabină și după aceea să puneți în urnă buletinul de vot.” 

Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
”Acum vă rog să votați proiectul de hotărâre în întregime.” 

 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 181/2021. 
 PUNCTUL XVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind împuternicirea 
temporară a consilierului local Kiss-Bartha Annamária pentru reprezentarea municipiului 



 

 

Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a Asociaților SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cred că d-na președinte de 
ședință deja ne-a prezentat, nu am ce să adaug.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Și aici vom vota secret. Rog 
frumos pe toată lumea să intră în cabina de vot, să voteze acolo, după care să pună în urnă. 
Mulțumesc.  

Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
„Acum vă rog să votați proiectul de hotărâre în întregime. Aș menționa faptul că 

comisia economică și juridică a avizat favorabil proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 182/2021. 
 PUNCTUL XIX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Avizului de oportunitate nr. 2/07.05.2021 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal 
„Modificare PUZ Simeria Vest” str. George Enescu nr. 18-20, municipiul Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Firma Samba SRL a 
solicitat modificarea Planului Urbanistic Zonal. Propune micșorarea suprafeței edificabilă 
între str. George Enescu și str. Garoafei de la 5 metri, aflată în vigoare, la 1 metru.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia de urbanism și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? Dacă 
nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 183/2021. 
 PUNCTUL XX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Avizului 
de oportunitate nr. 3/07.05.2021 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal „Zonă 
Rezidențială” Zona Livezii, municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Se propune ca o suprafață 
de 24.000 mp să fie introdus ca intravilan și transformarea în zonă rezidențială și ar asigura 
posibilitatea parcării, modernizarea circulației, respectiv ar transforma acest teren într-o 
zonă rezidențială funcțională.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia de urbanism și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? Dacă 
nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 184/2021. 
 PUNCTUL XXI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Avizului de oportunitate nr. 4/07.05.2021 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal 
„Construire clădiri destinate sănătății” str. Țigaretei, nr. 44, municipiul Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Terenul este în 
proprietatea Consiliului Județean și care are acum destinația de zonă industrială și am 
reincadr-o în zonă cu destinație pentru sănătate.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia de urbanism și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? Dacă 
nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 185/2021. 
 PUNCTUL XXII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Direcţiei de Asistenţă 
Socială Sfântu Gheorghe, pe anul 2021. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Se propune transformarea 
unui post de infirmier în post de educator cu studii medii.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, socială și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? 
Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 186/2021. 
 PUNCTUL XXIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 377/2019 privind reorganizarea Direcţiei de Asistenţă 
Socială Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Direcţia de Asistenţă 
Socială ar dori să-și modifice în două domenii regulamentul. Prima ar fi, ca în cazul 
contractelor de închiriere pentru locuințele sociale în ce situații se pot introduce persoane, 
ca de exemplu: căsătorie, nașterea unui copil, sau modificarea statusului copilului pe baza 
unei sentințe judecătorești definitive. Respectiv locuitorii locuințelor sociale ce sancțiuni 
vor primi în cazul încălcării regulamentului, și cum pot contesta sancțiunile.”  
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, socială și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? 
Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 187/2021. 
 PUNCTUL XXIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 „Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna inuie 2021 domnul consilier Jánó 
Mihail, iar în cazul lipsei acestuia, domnul consilier József Álmos-Zoltán. Dacă sunteți de 
acord să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 188/2021. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre aprobarea modificării 
Contractului de comodat nr. 16500/2020 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și 
Muzeul Național Secuiesc. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La solicitarea Muzeului 
Național Secuiesc am dori să predăm noi suprafețe, spații în folosință gratuită, cu drept de 
folosință comună în Casa cu Arcade, în suprafață totală de 302,67 mp+88,62 mp. Cu 
acestea muzeul și-ar putea mări spațiul pentru expoziții. Și în perioada renovării pot să-și 
desfășoare activitatea aproape în condiții normale.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Punctul D1 a fost avizat 
favorabil de comisia economică, culturală și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? 
Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 189/2021. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării organigramei și statului de funcții pentru personalul din cadrul Teatrului 
”Tamási Áron” Sfântu Gheorghe, pe anul 2021, precum și al Regulamentului de organizare 
și funcționare al Teatrului ”Tamási Áron” aprobate prin HCL nr. 150/2021, începând cu 
data de 01.06.2021. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
organigrama și statul de funcții al Teatrului ”Tamási Áron” se vor desființa 4 posturi, și din 
acest motiv se vor modifica în regulament și articolele referitoare la acest lucru. Noi 
trebuie să aprobăm acest lucru, ca și finanțatori. Mulțumesc frumos.” 



 

 

 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, culturală și juridică. Dacă aveți întrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 190/2021. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui Acord de Parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Asociaţia Serviciul de 
Ajutor Maltez în România Filiala Sfântu Gheorghe și Asociaţia Caritas – Asistenţă Socială, 
filiala organizaţiei Caritas Alba Iulia în vederea asigurării sustenabilității și funcționării 
continue a serviciilor sociale oferite în cadrul proiectului PROSPERA SEPSI – Servicii 
integrate pentru reducerea numărului de persoane aflate în risc de sărăcie pe raza teritorială 
a Municipiului Sfântu Gheorghe pe o perioadă de 3 ani după finalizarea sprijinului 
financiar al proiectului. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Proiectul intitulat 
PROSPERA SEPSI, care a fost depust și câștigat și care dorește să ofere sprijin 
persoanelor aflate în risc de sărăcie în 3 zone defavorizate se va finaliza în 2023. Suma 
câștigată garantează finanțarea serviciilor organizațiilor partenere până la 2023. În cazul a 
două organizții: Caritas și Serviciul de Ajutor Maltez, serviciile nu ar trebui să înceteze la 
finalul anului 2023. De aceea au făcut acest apel către municipiu, ca înainte de semnarea 
contractului de finanțare să garanteze, că de la finele anului 2023 va asigura timp de trei 
ani finanțarea activității lor. Vom face acest lucru cu mare drag, în condiția că vom asigura 
finanțarea cheltuielilor de funcționare în 85%, iar organizțiile vor cotribui cu 15% ca și 
contribuție proprie a organizațiilor. Cu o mențiune că în cazul în care vom avea 
oportunitatea, vom depune proiecte și sperăm ca majoritatea aceastei sume să o recuperăm 
din atrageri de fonduri de finanțare.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? Dacă 
nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 191/2021. 
 PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea de 
cărți/cataloage instituțiilor de învățământ preuniversitar de stat în vederea premierii 
elevilor cu rezultate deosebite. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Datorită 
faptului că pentru elevii terminali începe perioada de absolvire, și ca urmare că șapte școli 
au solicitat catolage, respectiv cărți de la noi, noi le vom asigura din inventarul Centrului 
de Artă din Transilvania aceste cataloage/cărți. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, culturală și juridică. Dacă aveți întrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 192/2021. 
 PUNCTUL D5 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind încheierea unui 
contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe și Camera de Comerț și Industrie a 
Județului Covasna în vederea înființării unui incubator de afaceri în domeniul industriilor 
creative în Municipiul Sfintu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Municipalitatea ar dori să 
depună un proiect pentru înființarea unui incubator de afaceri în domeniul industriilor 
creative, pentru care este nevoie de parteneri specialiști. Partenerul cel mai adecvat este 
Camera de Comerț și Industrie, care la distibuția condițiilor din contractul de închiriere a 
acceptat parteneriatul. Printre altele va elabora un studiu de fezabilitate pentru construirea 



 

 

acestui incubator de afaceri.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, juridică și de tineret. Dacă aveți întrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu participă la vot (Debreczeni László), 
HOTĂRÂREA NR. 193/2021. 
 PUNCTUL D6 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind finanțarea 
nerambursabilă din fonduri publice a proiectelor sportive din bugetul Municipiului Sfântu 
Gheorghe pe anul 2021. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Comisia desemnată pentru 
atribuirea sumelor alocate din bugetul local pentru finanțarea activităților sportive, a făcut 
evaluarea priectelor. Propune finanțarea a 37 de organizații, conform tabelului anexă. 
Conform legislației în viguare trebuie aprobat și de Consiliul Local, așadar vă rog să 
sprijiniți cu votul dumneavoatră.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică, juridică și de tineret. Dacă aveți întrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier nu participă la vot (Comăneci Liviu-
Vasile), HOTĂRÂREA NR. 194/2021. 
 PUNCTUL D7 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre modificarea și completarea 
HCL nr. 158/2021 privind aprobarea solicitării transmiterii unor imobile din domeniul 
public al Statului şi din administrarea Ministerului Tineretului și Sportului prin Direcția 
Județeana pentru Sport și Tineret Covasna, în domeniul public al Municipiului Sfântu 
Gheorghe şi în administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe.” 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La hotărârea aprobată la 
ședința extraordinară anterioară, la solicitarea Ministerului Dezvoltării Lucrărilor Publice 
și Administrației trebuie să facem câteva modificări, pe de o parte propunem modificarea 
tabelului în care figurează datele de identificare ale imobilelor, respectiv așa scrie în adresă 
că solicită stabilirea destinației, deci aceste condiții vor fi îndeplinite față de hotărârea 
anterioară.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil de comisia economică și juridică. Dacă aveți întrebări, intervenții? Dacă 
nu, să votăm.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Jánó Mihail), 
1 consilier se abține (Comăneci Liviu-Vasile), HOTĂRÂREA NR. 195/2021. 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m): „Închei ședința ordinară de 
zi. Mulțumesc pentru participare. Vă doresc o zi bună în continuare.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 24 iunie 2021. 
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